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ÚVODNÍK 

Milí čitatelia! 

    Nový školský opäť otvoril svoje brány a my 

sa tešíme na to, že vám školský rok budeme 

spríjemňovať aj stránkami nášho školského 

časopisu Domino 4. Verím, že ste do kolobehu 

nových  školských povinností nabehli 

oddýchnutí, spokojní a plní nových síl.  

Čo vás čaká v najnovšom čísle nášho 

časopisu? Titulnú stranu si už ani nevieme 

predstaviť bez tvorivej kresby Tamarky 

Balajovej z 8.C. Predstavíme vám bližšie pani 

učiteľky Stankovú a Múčkovú, zacvičíme si 

spolu s deťmi zo Športovej akadémie Mateja 

Tótha, predstavíme vám ďalších našich 

úspešných žiakov a môžete sa otestovať, či ste 

závislí na mobilných telefónoch. Podarilo sa 

nám na rozhovor získať regionálneho 

redaktora televízie Markíza Michala Bujnu 

a položili sme mnoho zaujímavých otázok 

nielen jemu, ale aj vám, našim spolužiakom 

v rôznych anketách. Nebudú chýbať  

pravidelné rubriky plné zaujímavých i poučných 

článkov. 

Tieto, ale i mnohé iné články už 

netrpezlivo čakajú, kedy sa do nich začítate.  

Podobne ako po minulé roky môžete do nášho 

časopisu prispievať prostredníctvom 

SCHRÁNKY, ktorá sa nachádza oproti zborovni, 

kam môžete vhodiť svoje práce, návrhy, 

pripomienky a postrehy. Na všetky sa veľmi 

tešíme! 

 Z obsahu aktuálneho čísla sme vám čo 

to prezradili, pozorne však listujte a dozviete 

sa oveľa viac. Prajeme vám príjemné čítanie! 

     Príjemnú zábavu pri čítaní vám praje      

                                            redakcia časopisu 
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Európsky deň jazykov 

26.9.2017 sme si pripomenuli 

Európsky deň jazykov. Na našej 

škole sa učia 4 jazyky -  anglický, 

nemecký, ruský  a samozrejme 

slovenský jazyk.  Vyučujúci 

jazykov v našej škole sa dohodli, 

ţe  triedy ktoré prídu na hodiny 

v národných farbách 

 ľubovoľného európskeho štátu 

 a budú poznať aspoň 2-3 

základné vety v jazyku tohto 

štátu, budú v tento deň 

oslobodené od skúšania. 

              

Beseda hráčov AS Trenčín 

18.9. počas prvej vyučovacej 

hodiny našu školu navštívili 

futbaloví hráči AS Trenčín - 

Igor Šemrinec a Giorgi Belidze. 

Tejto besedy sa zúčastnili ţiaci 

deviateho ročníka  a témou 

bol  rasizmus, xenofóbia a 

 inakosť. Stretnutie viedol a 

moderoval p. Martin Galajda, 

ktorý má v AS Trenčín na 

starosti styk s verejnosťou a 

médiami. Naši rozospatí 

deviataci sa priamo od hráčov 

dozvedeli, ako funguje klub s 

hráčmi z celého sveta, pretoţe 

v kádri AS Trenčín je viac ako 

10 rôznych národností.... Hráči 

našim ţiakom okrem iného 

zdôraznili, ako je dôleţitá 

komunikácia (učenie cudzích 

jazykov). 

 

Zber plastových vrchnáčikov  

Keď sa spojí veľa ľudí, dokáţu 

veľké veci ...tak aj my zbierame 

plastové vrchnáčiky. Doteraz 

nazbierané vrecia sme odovzdali 

a veríme, ţe pomôţu tým, ktorí 

to potrebujú. V zbierke 

vrchnáčikov z PET fliaš 

pokračujeme ďalej.   

     

Školské 

novin(k)y 

Futbalový turnaj pri príležitosti 

Európskych dní handicapu 

v Ostrave 

5.10. sme sa v spolupráci zo 

Spojenou školou internátnou 

zúčastnili medzinárodného 

futbalového turnaja, ktorý sa 

konal v Ostrave pri príleţitosti 

Európskych dní handicapu. Bol to 

uţ 12. ročník turnaja a my sme sa 

zúčastnili všetkých ročníkov a 

historicky sme najúspešnejšie 

druţstvo (3-krát sme ho vyhrali). 

Aj tento rok chlapci zo Spojenej 

internátnej školy s tými od nás 

vytvorili výborné 

futbalové druţstvo a nakoniec z 

toho bolo krásne 2.miesto.  

 

Okresné kolo v cezpoľnom 

behu žiakov a žiačok 

Dňa 27.9. sa na Ostrove 

v Trenčíne uskutočnil  cezpoľný 

beh základných škôl. Poradie 

tímov: dievčatá 3. miesto (18 

škôl),chlapci 6. miesto (21 škôl) 

Poradie jednotlivcov:  Katarína 

Blašková 9. miesto (z 50 ţiačok) 

Barbora Kvasnicová 11. Miesto 

Patrícia Kudličková 24. miesto 

David Briatka 3. miesto (z 57 

ţiakov) 

Jakub Novosad 23. Miesto 

 Róbert Nagy 32. miesto 

Ţiakom blahoţeláme! 

 

Exkurzia do Čističky 

odpadových vôd 

Vo štvrtok 14.09.2017 sa ţiaci 

8.ročníka spolu so svojimi 

pedagógmi zúčastnili exkurzie 

do ČOV v Trenčíne. Čistiareň je 

projektovaná ako mechanicko-

biologická ČOV, kde sa pri 

mechanickom predčistení z 

odpadovej vody odstraňujú 

mechanické nečistoty a 

organické znečistenie + 

nutrienty sa odbúravajú v 

procese biologického čistenia. 

Ţiaci sa oboznámili 

s jednotlivými technologickými 

postupmi a mohli sa presvedčiť, 

akú kvalitu má vyčistená voda, 

ktorá opúšťa čističku. V tejto 

vode potom rybári môţu 

odchovávať ryby pre rieku Váh. 

Táto čistiareň zlepšila ţivotné 

prostredie nielen obyvateľom 

Kostolnej - Záriečie, ale 

i kvalitu vody vo Váhu. 
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Stredoškolák – hrdina remesla 

Dňa 26. 10. 2017 ţiaci 9. ročníka 

navštívili 19. ročník výstavy 

stredných škôl v areáli výstaviska 

EXPO CENTER a.s. 

Výstava bola uţ tradične 

zameraná na prezentáciu 

stredných škôl v rôznych 

oblastiach, ako je strojárstvo, 

elektrotechnika, energetika, 

stavebníctvo, chémia, drevárstvo, 

nábytkárstvo, odevníctvo, 

sklárstvo, umenie, polygrafia, 

ekonomika, poľnohospodárstvo,  

obchod a sluţby a iné odbory 

vyučované na stredných školách.  

Ţiaci mali vhodnú príleţitosť 

získať informácie o moţnostiach 

ich ďalšieho štúdia.   

 

Ochrana života a zdravia – 

branné cvičenie 

3.11. 2017 sa žiaci 5., 6., 7. a 8. 

ročníka zúčastnili praktickej 

časti účelového cvičenia, ktoré 

sa uskutočnilo pri rieke Váh v 

k.ú. Orechové. Celá akcia začala 

ukážkou výcviku psov z 

vojenského útvaru na Zábraní. 

Potom sa naši žiaci rozdelili do 

skupín a postupne sa vystriedali 

na stanoviskách, ktoré pre nich 

pripravili profesionálni vojaci z 

VÚ 4650. 

          

 

Medzinárodný deň zdravej 

výživy 

Pretoţe je výţiva významným 

faktorom, ktorý ovplyvňuje naše 

zdravie, zorganizovali sme si 

deťmi v ŠKD piknik, kde 

dominovali predovšetkým ovocie 

a zelenina. Nebol to však piknik 

obyčajný, ale bol zameraný aj na 

ochutnávanie a skúmanie nových, 

zvláštnych a exotických chutí. 

Deti si zamlsali aj na muffinoch, 

ktoré nám pripravila jedna 

z mamičiek ţiaka a tácky s ovocím 

a zeleninou „vyčistili“ do 

poslednej hroznovej bobuľky. 

 

Ukážka výcviku psov 

Dňa 11.10.2017 sa na školskom 

ihrisku uskutočnila ukáţka vo 

výcviku psíkov, ktorú viedla 

„ostrieľaná“ psíčkarka 

a majiteľka psieho salónu pani A. 

Vančová. Na úvod nám predstavila 

troch chlpáčov a porozprávala 

nám o ich pôvode. Potom 

nasledovali samotné ukáţky 

s rôznymi trikmi a odporúčaniami, 

ako so psíkmi pracovať, aby sa 

dané kúsky naučili. Ich návštevu 

sme zakončili kontaktom ţiakov so 

psíkmi a súťaţami s rôznymi 

hádankami, ktoré sa okrem iného 

týkali aj známych psíkov 

z detských filmov a rozprávok.  

 

Rekonštrukcia školských dielní 

a vytvorenie novej triedy 

Počas leta prešli naše školské 

dielne veľkou rekonštrukciou, 

ktorú sme mohli zrealizovať 

vďaka  finančnému daru 

(7500eur) od 

firmy KONŠTRUKTA - Industry, 

a.s. ktorej generálnym riaditeľom 

je Ing. Ľubomír Plško.  

Na našej škole máme okrem 

ţiakov, ktorí dosahujú 

vynikajúce študijné výsledky 

aj  veľa manuálne a technicky 

zručných ţiakov, ktorí majú 

konečne adekvátne priestory a 

podmienky.  

              

Angličtina trochu inak 

AIESEC ja najväčšia 

nezisková organizácia riadená 

vysokoškolskými študentmi, 

ktorá pôsobí vo svete uţ viac 

ako 60 rokov. Práve z tejto 

organizácie sme v dňoch 22. – 

26. januára 2018 privítali 

v našej škole dve mladé 

zahraničné lektorky – Rizku 

Amaliu z Jakarty (Indonézia) 

a Jessie Yonghan zo Šanghaja 

(Čína). Obidve lektorky mali 

výborne pripravené svoje 

vyučovacie hodiny angličtiny 

v 4 triedach 2. stupňa v 

priebehu celého týţdňa. 

Ţiakom sa výučba angličtiny 

prostredníctvom lektoriek 

veľmi páčila lebo mali moţnosť 

spoznať inú kultúru, iné zvyky, 

iný spôsob výučby a hlavne 

mali moţnosť otestovať si 

svoje jazykové zručnosti a 

komunikačné schopnosti 

v anglickom jazyku.  

 
 
 

iBobor 

V tomto školskom roku sa ţiaci našej školy prvýkrát zapojili do 

informatickej súťaţe iBobor.  Cieľom súťaţe je podporiť záujem o 

informačné a komunikačné technológie (IKT) u ţiakov. Súťaţ chce 

iniciovať v deťoch vyuţívanie IKT, posmeliť ich v intenzívnejšom a 

kreatívnejšom pouţívaní moderných technológií pri učení sa. Úspešnými 

riešiteľmi v kategórii Bobríci sa stali Ema Lešinská, Liana Klačková, Viktor 

Gibas a Anetka Šnoblová. Blahoţeláme! 
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Vyhodnotenie 

súťaží 

      súťaže 

Vyhodnotenie olympiády 

v anglickom jazyku 

Kategória  1A (ţiaci 5., 6. a 7. 

ročníka): 

1.miesto  –  Benjamín Skukálek (6.C) 

2.miesto  -   Karin Zemeková  (7.B) 

3.miesto  -   Natália Závodná  (7.B) 

Kategória 1B (ţiaci 8. a 9. ročníka): 

1.miesto  -  Juraj Staňo  (9.A) 

2.miesto  -  Martina Pecháčková  

(9.B) 

3.miesto  -  Laura Hlatká  (8.A) 

   
 

Trenčianske hodiny 

Mesto Trenčín v spolupráci so 

ZUŠ Karola Pádivého organizovalo 

14. 11. 2017 48. ročník súťaţe 

v speve ľudových piesní 

Trenčianske hodiny. Súťaţilo sa 

v troch kategóriách. 

Našu školu reprezentovali: 

1. kategória: 1. – 3. ročník: Bibiana 

Barišová, 

2. kategória: 4. – 6. ročník: Natália 

Halgošová (5. B), 

3. kategória: 7. – 9. ročník: Nina 

Melicháreková (7. B). 

Natália Halgošová a Nina 

Melicháreková sa umiestnili na 

krásnom 2. mieste vo 

svojich kategóriách. 

      

 

Školské kolo dejepisnej 

olympiády 

6. ročník 

1. miesto - Ţideková Veronika, 

6.A 

2. miesto - Ondračka Šimon, 6.A 

3. miesto - Kuric Andrej, 6. B 

7. ročník 

1. miesto - Horváthová Janka,7.C 

2. miesto -Kňazovčíková Nina,7.C 

3. miesto - Melicháreková Nina, 

7.B 

8. ročník 

1. miesto - Fraňová Natália, 8.C 

2. miesto - Balajová Tamara, 8.C 

3. miesto - Nagy Róbert, 8.B 

9. ročník 

1. miesto – Horváth Matej, 9.C 

2. miesto - Jastrabík Samuel,9.B 

3. miesto - Miksová Lucia, 9.A 

 

 
Školské kolo geografickej 

olympiády 

Dňa 7. decembra 2017 sa konalo 

školské kolo geografickej olympiády. 

V troch kategóriách si popredné 

miesta vybojovali títo ţiaci: 

Kategória G - 5.r.: 

1. miesto: Panák Jakub, 5.B 

2. miesto: Gylaníková Ella, 5.C 

3. miesto: Nedúchal Dávid, 5.C 

Kategória F - 6. a 7. r.: 

1.miesto: Valko Igor, 7.B 

2.miesto: Závodná Natália, 7.B 

3.miesto:  Lajčiak Michal, 6.C 

Kategória E -  8. A 9. r.: 

1.miesto: Nedúchalová Rebeka, 8.C 

2. miesto: Staňo Juraj, 9.A 

3. miesto: Sokvajsová Monika, 9.C 

     
 

Pytagoriáda 

13. a 14. 12.2017 sa naša školská 

jedáleň zaplnila bystrými 

matematickými hlavičkami, ktoré 

riešili úlohy školského kola 

PYTAGORIÁDY. V tejto súťaţi 

je rozhodujúca nielen správnosť 

riešenia, ale i čas, za aký stihne 

súťaţiaci úlohy vyriešiť.  

5.ročník 

1.miesto: Stella Erţinová, 5.A 

2.miesto: Barbora Beďatšová,5.C 

3.miesto: Adela Červeňanová, 5.B 

               Oliver Chalúpka, 5.C 

6.ročník 

1.miesto: Tomáš Horný, 6.A 

2.miesto: Ján Marušinec, 6.C 

 Benjamín Skukálek, 6.C 

7.ročník 

1.miesto: Roman Malát, 7.C 

2.miesto: Adela Laiferová, 7.B 

               Jakub Zemanovič, 7.B 

3.miesto: Natália Závodná, 7.B 

8.ročník 

1.miesto: Rebeka 

Nedúchalová,8.C 

2.miesto: Martin Ščurok, 8.C 

3.miesto: Natália Fraňová, 8.C 

 

 

Okresné kolo olympiády 

v nemeckom jazyku 

Máme víťaza v Okresnom kole  

olympiády v nemeckom jazyku v 

kategórii 1A. Je ním Janko 

Marušinec zo 6.C triedy. Z jeho 

veľkého úspechu sa tešíme a 

budeme mu veľmi drţať palce 

v krajskom kole, ktoré bude vo 

februári.  
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Rozhovor s pani učiteľkou 

Mgr. Katarínou Stankovou 
 

Snáď ani jedna pani učiteľka v našej škole nemá také jednoznačné 

poznávacie znamenie ako práve pani učiteľka Mgr. Katarína Stanková. Sú 

to jej neskutočne husté a kučeravé vlasy, ktoré jej závidí nejedna ţiačka 

či kolegyňa. Na a keď k tomu pridáme ţiarivý úsmev  a takmer vţdy dobrú náladu, nikto 

nemôţe pochybovať o tom, ţe pani učiteľka Stanková je jednoducho úţasná ;-)! Začítajte sa 

spolu s nami s nami do rozhovoru  s touto pani učiteľkou a určite sa dozviete mnoţstvo 

zaujímavostí.  

 

Aké sú Vaše spomienky na 

detstvo? 

Rada spomínam najmä na veci, 

ktoré vy uţ teraz nemáte alebo 

nepoznáte - ako sme skákali 

gumu, hrali sa vonku za kaţdého 

počasia, miesto tisícok sladkostí 

sme lízali šumienku z ruky, 

hudbu sme počúvali na „magičoch“ s 

páskami , nepoznali sme mobily ani 

počítače a vôbec nám nechýbali!  

Aká ste boli 

ţiačka? 

Bola som dobrá 

ţiačka - často som 

reprezentovala 

školu v recitačných 

či speváckych 

súťaţiach. 

Väčšina ľudí chce 

študovať anglický jazyk. Kedy ste si 

vytvorili vzťah k nemčine? 

Myslím, ţe vzťah k nemčine som si 

vytvorila uţ v základnej škole, hoci 

narástol na výmennej praxi v Nemecku 

počas štúdia na vysokej škole. 

Máte medzi učiteľmi dobrých priateľov? 

Áno, mám a hneď niekoľkých a to 

je jeden z dôvodov, prečo do 

práce chodím rada!  

Ste spokojná so svojou triedou? 

Áno, som - myslím, ţe od piateho 

ročníka si prešli kus cesty, 

dorástli a vyspeli. Mám ich rada a 

robia mi radosť!!! 

Aké povolanie by ste si zvolili, keby ste 

neboli učiteľkou? 

Ja som chcela byť učiteľkou od škôlky,  

kedy moje bábiky sedeli 

na posteli a ja som ich 

vyučovala :). Nad iným 

povolaním som teda 

priveľmi nerozmýšľala. No 

ale páčilo by sa mi mať 

vlastnú kaviareň či 

čajovňu, alebo reštauráciu 

s klavírom uprostred. 

Vybrať si to nemôţem, ale 

rada by som mala 

liečiteľské schopnosti.  

Ako si predstavujete ideálnu školu? 

Ideálna škola?  Taká, kde sú učitelia, 

ktorí chcú učiť, deti, ktoré sa chcú učiť,  

všetky potrebné pomôcky a učebnice sú 
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vţdy k dispozícii a domáce úlohy sa 

nedávajú! Páčil by sa mi školský systém, v 

ktorom by si deti spolu s rodičmi mohli 

vybrať predmety, ktoré sa chcú učiť.  

Keby ste sa mohli vrátiť v čase, ktorú vec 

vo svojom ţivote by ste zmenili? 

V mladosti by som viacej cestovala a 

vybrala by som si moţnosť študovať v 

zahraničí.  

Mnoho dievčat 

či ţien Vám 

určite závidí 

Vaše husté a 

kučeravé vlasy! 

Máte s nimi 

veľa starostí? 

Po kom ste ich 

zdedili? 

Dúfam, ţe 

nikoho 

nepobúrim, ak sa priznám, ţe 

nie.... Kučeravé vlasy sú kučeravé 

preto, ţe sa kučery 

nerozčesávajú, takţe čím menej 

úprav hrebeňom, tým lepšie :-). V 

našej rodine sa kučery vyskytujú 

na jednej aj druhej strane, teda 

aj v rodine otca, aj mojej mamy a 

u mňa sa to ešte znásobilo 

dokopy :-). 

Čo Vás vie najviac nahnevať? 

Drzosť a málo empatie v ľuďoch. 

Ako trávite svoj voľný čas? 

Svoj voľný čas trávim so svojou rodinou - 

prechádzkami v prírode, v lete na bicykli, 

čítaním, ale aj leňošením doma. Okrem 

toho chodím raz do týţdňa tancovať.  

Máte nejaké nesplnené sny? 

Nesplnené sny? 

Všetky sa ešte stále 

môţu splniť.... :-). 

Aké 

najzaujímavejšie 

jedlo ste doteraz 

ochutnali? 

Jedla som napríklad 

sépiu aj pštrosie 

vajce a pila som cibetkovú kávu (=káva, ktorá 

sa vyrába z trusu malých zvieratiek -  cibetiek, je 

to najdrahšia, najlahodnejšia, najvzácnejšia 

a najexotickejšia káva; pozn .redakcie). 

Cestujete rada? Ktoré krajiny ste 

navštívili? 

Nie som vášnivý cestovateľ, ale v rámci 

dovolenky som navštívila Grécko, 

Španielsko, Chorvátsko, Taliansko, 

Nemecko, na jeden deň i Francúzsko a 

Švajčiarsko.  

Čo by ste zmenili na tomto 

svete, ak by ste mali tú 

moc? 

Asi nemáte toľko miesta 

vo vašom  časopise, koľko 

vecí by som ja rada 

zmenila. A keďţe viem, ţe 

to nie je moţné, mám takú 

modlitbu, ktorá ale nie je 

mojím vlastným citátom:" 

Boţe , daruj mi silu prijať, 

čo zmeniť nemôţem, 

odvahu zmeniť, čo zmeniť môţem a 

múdrosť rozoznať jedno od druhého".  

Máte dve deti, ktoré navštevujú našu 

školu – Rebeku a Jakubka. Ste skôr prísna 

mamina alebo 

tá, čo 

rozmaznáva? 
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To je asi otázka 

na moje deti a nie 

na mňa, lebo ja sa 

nemusím vidieť 

dostatočne 

objektívne. Ale 

určite mám z 

kaţdého trošku. 

Priznám ale svoju 

chybu - nie som dôsledná.  

Vieme o Vás, ţe rada tancujete či 

lyţujete. Ku ktorým športom vediete 

svoje deti? 

Najmä k plávaniu a k športom, ktoré môţe 

robiť celá rodina spolu - bicyklovanie, 

lyţovanie, bedminton. Baví ma, keď spolu 

tancujeme.  

Mali sme 

moţnosť Vás 

zazrieť aj vo 

filme Cuky – 

Luky. Ťahá 

Vás niečo 

k herectvu? 

Ha- ha, bola som len členkou komparzu a 

vo filme ma nebolo skoro vidieť. V 

minulosti ma to ale k herectvu ťahalo, 

hrala som aj v ochotníckom divadle. Dnes 

by som uţ 

herečkou byť 

nechcela! 

Veľmi často sa 

dnes rozoberá 

vzťah človeka 

k ţivotnému 

prostrediu. 

Môţete o sebe 

povedať, ţe sa 

správate 

ekologicky?  

Snaţím sa správať 

ekologicky - teda 

triedim odpad, umývame doma kelímky od 

jogurtov, konzervy a tie separujeme. 

Okrem toho nepouţívam dezodoranty a na 

nákup si nosím vlastnú látkovú tašku. Bola 

by som rada, keby sme si tak neničili našu 

krásnu modrú planétu, je 

mi smutno z mnoţstva 

filmov a videí, na ktorých 

je zachytené utrpenie 

zvierat a vykynoţenie 

mnoţstva lesov a 

prírodných krás len pre 

ľudskú márnivosť! Mám 

strach z toho, čo tu 

zanecháme ďalším 

generáciám... 

Keby ste mali moţnosť stretnúť sa 

s nejakou významnou osobnosťou z našej 

histórie, kto by to bol a prečo?  

Nemám konkrétnu osobnosť, ktorú by 

som chcela stretnúť. Skôr dúfam, ţe 

stretnem ešte veľa 

ľudí, ktorí v mojom 

ţivote zanechajú 

niečo dobré... 

 

MINI Qvíz 

 

Hory - More 

Kino - Divadlo 

Lodičky - Tenisky 

Písomky - Skúšanie 

Zima - Leto 

Pes - Mačka 

 

Pani učiteľke ďakujeme za rozhovor!

Nina Melicháreková, Natália Závodná, 7.B 

 

Pani učiteľke ďakujeme za rozhovor i za 

možnosť nahliadnuť do jej súkromného albumu! 

Natália Závodná, Nina Melicháreková, 7.B 
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        Športová 

akadémia Mateja Tótha  

 

Pevne veríme, ţe meno nášho 

najúspešnejšieho atléta, olympijského 

víťaza z Ria de Janeiro z roku 2016, vám 

nemusíme nijako špeciálne predstavovať. 

O to viac nás teší, ţe naša škola bola 

v rámci celého 

Trenčianskeho okresu 

ako jediná vybraná, aby 

sa zapojila do 

jedinečného projektu 

s názvom Športová 

akadémia Mateja Tótha 

(momentálne funguje vo 

viac ako 30 školách na 

Slovensku). Ide o jedinečný 

celoslovenský projekt pre deti 

predškolského (4-6 rokov) a mladšieho 

školského veku (6-11 rokov). Jej cieľom 

je ponúknuť kvalitnú voľnočasovú 

aktivitu v podobe pravidelných 

športových krúţkov s prepracovanou 

metodikou a jedinečným tréningovým 

programom.  

Tento projekt od začiatku oslovil aj 

lekárne Dr.Max, ktoré poskytli grant do 

10 škôl po celom Slovensku (ten im 

umoţňuje počas školského roka 

športovať bezplatne) a práve naša škola 

bola jediná z celého Trenčianskeho 

kraja, ktorá tento grant 

získala.  

Športová akadémia 

Mateja Tótha na našej 

škole funguje pod 

odborným vedením Mgr. 

Lenky Krištofovej a  

Mgr. Milana Šifru. 20 

malých športovcov uţ od októbra 

usilovne trénuje dvakrát do týţdňa -

v pondelok a v stredu.  

K slávnostnému odovzdaniu certifikátu 

aj športového náradia v našej škole 

došlo dňa 17.10.2017 a s Matejom 

Tóthom sa deti mohli osobne stretnúť 

3.decembra 2017 v OC Laugarício, kde 

mal Matej Tóth autogramiádu a naši 

ţiaci takmer dve hodiny cvičili pri 

vianočnom stromčeku praktické ukáţky 

z jeho metodiky. 

Ukázali tak, ţe majú 

všeobecný športový 

základ  a pozitívny 

vzťah k športu 

a pohybu. A ktovie, 

moţno je medzi nimi aj 

ďalší budúci 

olympijský víťaz...  ! 
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Natália Pašková, Natália Kotlebová, 

8.A 
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Euroškolák 2017 

Dňa 14. novembra 2017 o 10:00h sa na 

Úrade Trenčianskeho samosprávneho 

kraja v Kongresovej sále uskutočnil 

uţ štvrtý ročník vedomostnej súťaţe o 

Európskej únii s názvom Euroškolák 

2017 pre ţiakov základných škôl a 

osemročných gymnázií Trenčianskeho 

kraja. Súťaţe sa mohli zúčastniť ţiaci 6. 

ročníkov základných škôl a ţiaci prímy 

osemročných gymnázií, ktorí 

reprezentovali školu v trojčlenných 

tímoch. Súťaţ organizuje informačné 

centrum Europe Direct Trenčín v 

spolupráci s Trenčianskym 

samosprávnym krajom. 

Naši ţiaci sa tejto súťaţe zúčastňujú 

pravi

delne 

a ten

to 

rok 

sme 

mali 

mimoriadne úspešný tím v zloţení Adam 

Blaho, David Sabadka a Michal 

Lajčiak. Všetci chlapci sú zo 6.C triedy 

a k súťaţi pristupovali mimoriadne 

zodpovedne, čo sa prejavilo aj vo 

výsledkoch súťaţe, pretoţe chlapci 

obsadili krásne 2.miesto, pričom 

1.miesto im ušlo doslova o chlp. Ţiaci 

preukázali výborné znalosti vo 

vedomostnom teste a aj dobrú 

pozornosť pri sledovaní náučného videa 

plného informácii o spoločnej európskej 

mene EURO. Po sčítaní bodov z prvých 

dvoch kôl mohli do finále postúpiť len tri 

najlepšie tímy, ktoré následne bojovali o 

celkové víťazstvo a skvelé vecné ceny, 

napríklad aj o elektronickú čítačku kníh, 

bluetooth 

reproduktor 

či drţiak na 

selfie. Naši 

chlapci boli 

po prvých 

dvoch 

kolách na 

1.mieste. Kameňom úrazu sa im stalo 

skladanie mapy Európy vo forme puzzle, 

kde nedosiahli najlepší čas a tak sa 

posunuli na pekné 2.miesto.  Porotu 

zaujali však svojimi vedomosťami, 

pretoţe oba vedomostné testy odovzdali 

prví a za mimoriadne rýchly čas (za 8 

minút z 20) a navyše bez jedinej 

chybičky. 

Chlapcom srdečne 

blahoţeláme a sme na 

nich právom hrdí! 

Budúcoroční súťaţiaci 

budú mať čo robiť, 

aby ich úspech 

nasledovali, prípadne 

prekonali! 
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V súvislosti s touto súťaţou sme oslovili aj vás, našich spoluţiakov, aby sme si 

preverili vaše vedomosti z oblasti Európskej únie. Čo myslíte, kto bol lepší ;-)?  

Ponúkame vám prehľad otázok i so správnymi odpoveďami, ktoré sme poloţili našim 

ôsmakom a zároveň ich odpovede. A čo vy? Vedeli ste odpovedať ;-)?   

 

Koľko krajín má EÚ? 

28 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

12 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Melódia je z poslednej časti 9. symfónie d moll op 125 Ódy na radosť od Ludwiga van Beethovena. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

Európsky parlament má sídlo v Štrasburgu. Má 750 poslancov plus predseda (spolu 751). 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

Deň Európy oslavujeme 9. mája a je oslavou mieru a jednoty v Európe. 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?   

Hlavným a zároveň najväčším mestom v Portugasku je Lisabon. 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

Vznikla v roku 1993. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marek Stopka, 8.B 

Koľko krajín má EÚ? 
28 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

12 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Môţem pouţiť priateľa na telefóne? Óda na 

radosť. A napísal ju Rakúšan. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

Jeden sídli vo Francúzsku v nejakom meste 

a druhý sídli v Bruseli. 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

Ideme vyraďovacou metódou - v máji to nebude. 

Alebo ţeby  26.5.? 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

Hlavným mesto Portugalska je Lisabon. 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

Vznikla v roku 1993.   

                  

Viktória Kročilová, 8.B 

Koľko krajín má EÚ? 

18 alebo 28 
Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

12 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Neviem. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

570 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

31. januára 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

Lisabon 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

V roku 1980.           

           

https://sk.wikipedia.org/wiki/%C5%A0trasburg
https://sk.wikipedia.org/wiki/Poslanec_Eur%C3%B3pskeho_parlamentu
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Sofia Bulejková, 8.B 

Koľko krajín má EÚ? 
Asi 25. 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

Má 9 hviezd. 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Óda na radosť a zloţil ju Beethoven. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

754 a sídli v Berlíne. 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

26.3. 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

To je Lisabon 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

V roku 1987. 

                      

Katarína Blašková, 8.A 

 

Koľko krajín má EÚ? 

Viem, ţe ich je 28. 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

12 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Viem iba Slovenskú hymnu . Ale myslím si, ţe 

Óda na radosť od Beethovena. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

Sídli v Budapešti a má 704 členov. 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

9.augusta 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

Lisabon 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

1970 

                 
 

Michaela Vršková, 8.A 

Koľko krajín má EÚ? 

28 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

12 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Óda na radosť a zloţil ju Beethoven. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

715 a sídli v Ríme. 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

Neviem, ale myslím si, ţe 8.10. 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

Lisabon 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

V roku 1679. 

             

Marian Chorvát, 8.C 

Koľko krajín má EÚ? 

No má ich okolo 30. 

Koľko hviezd je na EÚ vlajke? 

30 

Ako sa nazýva hymna EÚ a kto ju zložil? 

Zloţili ju Európania. 

Kde sídli parlament EÚ a koľko má členov? 

618 a sídli vo Francúzsku. 

Kedy oslavujeme Deň Európy? 

12.11. 

Ako sa nazýva hlavné mesto Portugalska?  

Bangkok 

V ktorom roku vznikla EÚ?  

2015 

                 

Adrián Boleček, Adam Orechovský, 8.B 
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Interview s Michalom Bujnom 

Rozmýšľali ste niekedy nad tým, že by ste v budúcnosti chceli byť 

redaktorom čo moderátorom v nejakej televízii? Podarilo sa nám stretnúť 

s regionálnym redaktorom televízia Markíza Michalom Bujnom, ktorý si nielen 

zaspomínal na svoje školské časy, ale prezradil nám aj to, čo všetko táto 

práca prináša, či je nebezpečná a či sa aj my v budúcnosti máme šancu stať 

tvárou nejakej televízie. 

Ako si spomínate na svoje školské 

časy? 

To bola trošku iná doba, vtedy nás mohli 

učiteľky aj fackovať. Dnes uţ sa nemôţe 

ruka poloţiť na študenta. Vtedy platil 

len Leninov výrok: „Učiť sa, učiť sa, 

učiť sa!“ Dnes uţ sa na to tak nepozerá, 

takţe ťaţko porovnávať. Máte úplne iné 

moţnosti a to je obrovská výhoda.  

Boli ste vzorným žiakom? 

Určite nie, teda podľa toho kde a kedy. 

Ja som mal rad výtvarnú výchovu. Tú 

som mal veľmi rád, aj som chodil na 

výtvarnú do umeleckej školy.  Dlho som 

si aj myslel, ţe budem robiť niečo okolo 

výtvarného umenia. A čo som nemal rád? 

Ja som napríklad  nikdy nerozumel 

chémii, hoci som z nej v pohode 

preliezal. Moja ţena študovala chémiu 

a doteraz nerozumiem, čo tam študovala  

päť rokov . Čo sa týka slovenčiny,  

nerád som sa učil nejaké básničky, no  

dnes som vďačný za to, ţe som to vedel. 

Diktáty boli mojou slabou stránkou. No 

keď dnes moja dcéra robí chyby,  vţdy 

ju hreším, či nevie, aké i tam ma ísť. 

Potom si ale vţdy spomeniem, ţe keď 

som bol na základnej škole, robil som tie 

chyby tieţ :-D.   

Ovplyvnil  Vás nejaký učiteľ? 

Áno, veľa učiteľov ma ovplyvnilo 

a nasmerovalo, aj keď teda ešte raz 

zdôrazňujem, ţe boli iné roky. Moţno 

práve slovenčina, slovenčinárky 

a slovenčinár ma veľmi ovplyvnili -  

vďaka tomu, čo ma oni naučili, ja dnes  

vďaka tomu existujem. Keď si zoberieš,   

moderátori nevedia práve veľmi spisovne 

rozprávať. Mňa ide rozhodiť, keď 

v počasí počujem slovo „prehánka“ . Nám 

redigujú (upravujú, pozn.redakcie) texty nie 

na základe toho, či je to spisovné, aj 

keď to sa tieţ upravuje. Väčšinou sa to 

upravuje z obsahového hľadiska, či 

rozumejú tomu, čo čítajú. Ak im nejaká 

chyba vyslovene udrie do očí, tak ju 

opravia. Ale napríklad ja keď som prešiel 
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zo športu do klasickej redakcie, tak som 

pouţíval výrazy, ktoré nie sú beţné 

v komunikácii v hovorovej slovenčine. 

Vtedy mi vyslovene v redakcii povedali, 

ţe tomu nebude rozumieť nejaká babka 

z Hornej Dolnej, tak mám rozprávať  

jednoducho, svojimi slovami ako v krčme, 

ale nenadávať .  

Čím ste chceli byť ako malý? Aký bol 

Váš sen? 

Ja som chcel byt najskôr smetiarom, 

potom som chcel byt archeológom, a keď 

som bol starším, chcel som byt 

hokejistom, to boli vtedy 80 roky, Dukla 

Trenčín a potom som z toho všetkého 

tak vytriezvel a robím to, čo mi v tej 

dobe v podstate nič iné neostávalo. 

Čo Vás priviedlo k povolaniu 

redaktora? 

Práve to, ţe ja som strojár a v mojej 

oblasti sa to všetko rušilo,  likvidovalo 

a podniky zanikali. Ja som nemal čo 

robiť, tak som si musel hľadať niečo iné.  

Ako si spomínate na kasting do TV 

Markíza? 

Bolo to v Dúbravke v hoteli Hubert, 

chodili tam iba taxíky, nechodili tam 

ţiadne električky ani autobusy. Keď som 

tam prišiel, bolo tam veľmi veľa ľudí 

a robilo sa trojkolové výberové konanie 

(to sa dnes uţ nerobí). Robili sa také 

skúšky, doslova ako prijímačky a to dnes 

uţ tieţ nerobia na týchto konkurzoch. 

Vtedy nám tam šéfredaktor napísal 10 

mien športovcov a my sme mali ku 

kaţdému tomu menu napísať, akej je 

národnosti, v akom športe súťaţí, aké 

úspechy dosiahol, proste niečo 

výnimočné. Boli tam aj ľudia, ktorí 

pracovali v Slovenskej televízii. Ja uţ 

som mal nejaké skúsenosti, pretoţe uţ 

som predtým asi rok pracoval v Hit 

rádiu, ktoré dnes uţ neexistuje. V tom 

som mal aj výhodu, uţ som v nejakom 

tom médiu bol a uţ som mal aj nejaké tie 

skúsenosti a kontakty. A vtedy športové 

redakcie hľadali tieţ redaktorov, nemali 

ešte plný stav a nemali hokejového 

redaktora. No a to bol rok 1996, 

reprezentácia Dukla Trenčín a oni 

hľadali niekoho , kto mal kontakty (ako 

napríklad ja). Moţno aj to rozhodlo, ţe si 

nakoniec  vybrali práve mňa. 

Zažili ste počas nakrúcania aj nejaké 

nebezpečné situácie? 

Podľa toho, čo sa myslí tým, čo je 

nebezpečné.  Ţe sa pohybuješ po 

miestach, kde by si nemal byť, ţe 
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stretávaš ľudí, ktorí 

vraţdili, ţe si na nejakom 

hokejovom zápase a letí ti 

vedľa  hlavy puk? Tak v tom 

prípade, áno.  

Máte strach, keď sa idete 

stretnúť s nejakým 

vrahom ? 

Nie, mám pocit, ţe títo 

ľudia, akoby novinárov 

vnímali inak. 

Navštívili ste vďaka svojmu povolaniu 

nejaké zaujímavé miesta či krajiny? 

Musím sa vrátiť do tých začiatkov, keď 

som bol športovým redaktorom. Bol som 

pri otváraní Hartwall Arény v Helsinkách 

vo Fínsku, v r.1997 na Majstrovstvách 

sveta v ľadovom hokeji a to bolo tieţ 

niečo zaujímavé. A keby 

som mal niečo z histórie 

vytiahnuť, bol som v Moskve 

na MS, tam kde si stúpil, 

tam na teba dýcha história. 

To je kus histórie. To je 

mesto, kde nevidíš 

z jedného konca na druhý. 

Ale teraz, keď robím 

takúto domácu politiku 

v oblasti regiónov, navštívim 

veľa pekných regiónov, kde 

mám dvere otvorené 

a normálny človek sa tam 

nedostane. Niekto povie, ţe 

cukrovar - no čo uţ je tam zaujímavé? 

Ale nikto nevie alebo málo ľudí vie, ako 

samotná výroba cukru vyzerá . Čiţe aj to 

bolo pre mňa zaujímavé.  

Máte medzi kolegami aj skutočných 

priateľov?  

Jasné, áno! A nie jedného. 

My sme boli dosť dobrý 

kolektív s chalanmi, keď 

som bol ešte na centrále 

ako športový redaktor - 

vtedy sem boli perfektná 

redakcia. Trávili sme spolu 

dovolenky, oslavy, 

Silvestra sme spolu 

oslavovali.   

Čo by ste robili, keby 

ste neboli moderátorom 

alebo redaktorom? 

Čo by som robil? Ja fakt neviem. Uţ som 

nad tým aj rozmýšľal. Ale hlavne, ja nie 

som moderátor ale redaktor, to je veľký 

rozdiel! Veľa ľudí si to neuvedomuje 

a oslovuje ma moderátorom. Ale ja nie 

som moderátor. To sú ľudia, ktorí niečo 

moderujú, ako je Adela 

Vinceová Banášová, lebo 

tá robí veľké projekty. 

Alebo v Teleráne sú 

moderátori. Ale 

v spravodajstve pracujú 

aj moderátori, ktorí len 

čítajú to, čo im druhí 

napíšu. Ja neviem, čo by 

som robil. Čo by som 

chcel robiť, to viem, ale 

otázne je, či by ma to 

uţivilo. Chcel by som 

maľovať obrazy.    

Aké máte záľuby? 

Umenie. Ja rád chodím do galérie, aj 

deti tam vodím. Portréty ma moc 

maľovať nebavia, nikdy ma neoslovovali. 

Ani abstraktné 

umenie moc 

nerobím. Ja 

mám skôr rád 

realizmus alebo 
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romantizmus, také 19. - 20. 

storočie. A taká tá slovenská 

moderna sa mi páči.  

Čo by ste poradili našim žiakom, 

ak by sa v budúcnosti chceli 

stať moderátormi? 

Byť moderátorom, na to 

neexistuje ţiaden liek ani štúdium. 

Herectvo môţeš študovať a keď motyka 

vystrelí, tak môţeš byť moderátorom. 

Ak chceš byť redaktorom, musíš mať 

dar slova, musíš vedieť vystupovať 

a musíš byť taký človek, na ktorého sa 

bude dať pozerať.  My to máme dokonca 

v zmluvách. Existujú určité pravidlá, 

ktoré riadia toho redaktora. 

Viete si predstaviť, že by ste boli 

učiteľom? 

To si neviem predstaviť. Teraz nejde 

o robotu ako takú, ale mňa keby 

nerešpektovali študenti, asi by som bol 

strašný remeň. To v tomto zmysle, ţe ja 

by som asi nemal nervy to zvládnuť. Tie 

menšie deti v pohode, to asi áno. No a  

v tých starších ročníkoch, ja by som 

vychovával deti asi tak, ako kedysi 

vychovávali nás - remeňom. No to by som 

sa v školstve asi dlho neudrţal . 

Ako si predstavujete ideálnu školu? 

Ideálna škola? To čo je ideálna škola? 

Kde existuje ideálna 

škola? Ja neviem. 

Ideálna škola je 

v prvom rade taká,  kde 

decká radi chodia alebo 

kde sa neboja chodiť 

študenti. To je podľa 

mňa ideálna škola. Ani 

nie kde radi chodia, ale tam kde sa 

neboja, kde vedia,  ţe keď príde učiteľ, 

tak im pomôţe. Napríklad my sme mali 

strašný rešpekt pred učiteľmi. Boli 

učitelia, ktorých som sa vyslovene bál, 

a to doteraz vnímam. To dnes uţ podľa 

mňa neexistuje.  

Keby ste sa mohli stretnúť s nejakou 

významnou osobou, kto by to bol? 

Z histórie? Tých by bolo viac. Ale len 

preto, ţe je veľa nezodpovedaných 

otázok, ktoré by som chcel vedieť. No 

tak rád by som sa stretol ešte vo svojom 

ţivote s Alexandrom Dubčekom. S ním 

som sa aj stretol, nikdy na to 

nezabudnem. Ja by som sa veľmi rád 

stretol aj s Ľudovítom  Štúrom. To je 

naozaj málo prebádaná osoba z našej 

histórie. Málokto vie, ţe Štúr by nebol 

Štúrom, keby neexistovalo Zaya 

v Uhrovci. Tá násilná maďarizácia, to 

bolo niečo strašné. To si dnes nikto 

neuvedomuje. Vtedy sa modlilo po 

maďarsky, v kostoloch sa muselo hovoriť 

po maďarsky. To sú strašné veci.  

Lukáš Oravčík, 8.C 

Lukáš Oravčík, 8.C 
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       Naši úspešní ţiaci 

 Medzi nami, bežnými žiakmi našej úžasnej školy, žijú aj žiaci, ktorí svojím 

talentom a výnimočnými vedomosťami,  športovými či umeleckými danosťami vysoko 

prevyšujú nás ostatných. A sme veľmi pyšní na to, že takýchto detí je čoraz viac a 

my vám ich môžeme postupne predstaviť. Poďte sa s nami pozrieť na ďalších 

z nich! 

Juraj STAŇO – múdry, vtipný a súcitný ţiak z  9.A triedy  je známy nielen z rôznych 

súťaţí a olympiád, ale je z neho aj mediálna hviezda, 

nakoľko sa ako člen detského folklórneho súboru 

Kornička zúčastnil súťaţe Zem spieva. K folklóru ho 

priviedol otec, ktorý kedysi tancoval v súbore Trenčan. 

Juraj sa učil hrať na husliach ešte v škôlke. Voľného 

času veľa nemá, pretoţe navštevuje v našej škole 

basketbalový krúţok, mimo školy chodí na husle, 

v súbore Trenčan hrá violovú kontru, navštevuje 

jazykovú školu, kam chodí podľa vlastných slov 

„speakovať“ a tieţ sa súkromne učí nemčinu. A to ešte 

zvláda prípravu na Testovanie 9. No hotový multitalent! 

Juraj miluje lazane a Taliansko, kam odmalička chodil 

s rodinou na dovolenky a plánuje štúdium na Gymnáziu 

Ľ.Štúra v Trenčíne. V budúcnosti by sa rád stal 

zubárom, podobne ako jeho otec. My mu drţíme palce a 

vôbec nepochybujeme, ţe sa mu to podarí a ţe o ňom ešte budeme veľa počuť.  

 

Natália BAKOŠOVÁ - veľmi sympatická, dobrosrdečná a hlavne talentovaná výtvarníčka 

z 5.A triedy, ktorá maľuje od svojich 5 rokov . Natália 

vyhrala vo svojej kategórii 2.miesto v celoslovenskej 

súťaţi Petrohrad očami detí. Jej najobľúbenejšou 

technikou je maľba a Natálkiným výtvarným vzorom je jej 

staršia setra Veronika z 9.A triedy (o Veronike sme písali 

v predchádzajúcich číslach nášho časopisu, pozn.redakcie).  Vo 

voľnom čase Natálka navštevuje základnú umeleckú školu, 

v jazykovej škole sa zdokonaľuje v angličtine a chodí tieţ 

na gymnastiku. Natálka sa venuje tieţ krasokorčuľovaniu 

a je obľúbenými krasokorčuliarmi sú Javier Fernándéz 

López a Evgenia Medvedeva. Rada si pomaškrtí na 

palacinkách, miluje suši, zelenú a fialovú farbu 

a najdôleţitejšia je pre ňu jej rodina.  
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Ján Marušinec – veselý a večne usmiaty chlapec zo 6.C triedy je víťazom Okresného 

kola olympiády v nemeckom jazyku v kategórii 1A. Okrem 

toho, ţe výborne ovláda nemecký jazyk, je aj 

talentovaným huslistom. Na husliach hrá uţ od svojich  5 

rokov a hre sa učí v  Základnej umeleckej škole Karola 

Pádivého v Trenčíne . Na husliach hrá aj v detskom  

folklórnom súbore Kornička. S Korničkou precestoval uţ 

celé Slovensko ale aj našich susedov, napr. Českú 

republiku , Poľsko a iné. Okrem toho sa v našej škole 

zúčastnil matematickej súťaţe Pytagoriáda,  z ktorej 

taktieţ  postúpil do okresného kola. V budúcnosti by sa 

chcel viac venovať hre na husliach. Jankovi drţíme palce 

v jeho ďalšom napredovaní a vôbec nepochybujeme o tom, 

ţe o jeho úspechoch budeme ešte veľa písať aj na stránkach nášho školského časopisu! 

 

Zuzana Šašinková – výborná ţiačka a  ešte lepšia huslistka navštevuje 4.D triedu pani 

učiteľky Teskovej. Na husliach hrá Zuzka od svojich 5 rokov a  

hru na husliach si zdokonaľuje v Základnej umeleckej škole 

Karola Pádivého v Trenčíne pod vedením pána Róberta 

Zemeneho. Zároveň je uţ piaty rok súčasťou detského 

folklórneho súboru Kornička a chodí tieţ na spev. Zuzka nám 

prezradila, ţe keď bude veľká, chcela by byť lekárkou. Okrem 

toho, ţe je Zuzka  hudobne nadaná, vyhráva aj rôzne 

matematické súťaţe. Tento rok napríklad vyhrala vo svojej 

kategórii matematickú súťaţ Pytagoriáda a uţ sa pripravuje na 

okresné kolo. Zuzku čaká budúci týţdeň vysvedčenie so samými jednotkami a my sa 

tešíme na jej ďalšie úspechy!  

 

Oznam 

Máte vo svojej triede spoluţiaka, ktorý vyniká vo vedomostných, športových či 

umeleckých súťaţiach? Dajte nám o ňom vedieť či uţ prostredníctvom schránky, ktorá 

sa nachádza oproti zborovni, alebo prostredníctvom nás, ktorí pracujeme v redakcii 

školského časopisu. Tešíme sa na vaše postrehy! 

 

Veronika Bakošová, 9.A,Natália Pašková, 8.A 
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Milí spoluţiaci, spomínate si na to, 

ako ste po prvýkrát kráčali do školy 

s hlavou plnou myšlienok, čo vás v nej 

čaká? My si veru pamätáme a tak vieme 

pochopiť našich najmenších spoluţiakov, 

ktorým sa svet plný detských hier 

obrátil úplne hore nohami. Nové 

prostredie, noví spoluţiaci, noví učitelia 

a navyše veľa nových povinností – s tým 

všetkým sa musí malý prváčik 

vysporiadať.  

 A tak nečudo, ţe prvotné 

nadšenie zo školy rýchlo vystrieda 

neistota, či to všetko vládnu. A tak sa 

naši najstarší a najmúdrejší ţiaci 

rozhodli, ţe im tento náročný nástup do 

školy trošku spríjemnia.  

Vo štvrtok 26.októbra 2017 bolo 

v našej škole veru  rušno a veselo aj 

v popoludňajších hodinách. Pýtate sa, čo 

sa dialo?  

Konala sa veľká pasovačka 

prvákov. V úvode slávnostnej ceremónie 

vystúpili staršie ţiačky s tanečným 

číslom, ale spievalo sa i na ľudovú nôtu. 

Po kultúrnom programe privítal všetkých 

prítomných, ale najmä samotných 

prváčikov, pán riaditeľ Mgr. Miroslav 

Šumichrast. Za pomoci pani zástupkyne 

Mgr. Nadeţdy Gajdošovej najmladší 

ţiaci slávnostne zloţili sľub prvákov. 

Sľubom sa zaviazali  dodrţiavať  všetky 

práva ale aj povinnosti školáka tak, ako  

to prikazuje „Cech školákov“. 

 Imatrikulácia prvákov 
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Následne pristúpil k ţiakom „pán kráľ“ a 

svojím  mečom ich postupne pasoval za  

právoplatných ţiakov našej školy . Po 

pasovaní si kaţdý prváčik prevzal 

imatrikulačnú listinu z rúk pani 

zástupkyne a taktieţ krásne darčeky.  

Nečakaným prekvapením bolo pasovanie  

triednych 

učiteliek za 

najlepšiu 

učiteľku 

pod vedením 

prváckej 

mamičky 

pani 

Pummerovej 

a asistencie 

detí z 

jednotlivých tried. Pani učiteľky si aspoň 

na chvíľu  vyskúšali rolu kráľovnej s 

korunkou na hlave a medailou v tvare 

srdca na krku. 

Prváci zvládli svoj pasovací deň na veľkú 

jednotku  my veríme, ţe jednotky budú 

v hojnom počte pribúdať aj do ich 

ţiackych kniţiek. Tešili sa z pocitu, ţe 

teraz sú uţ ozajstnými prvákmi a z milej 

akcie odchádzali s nezabudnuteľnými 

záţitkami. 

Záver veľmi vydareného podujatia patril 

spoločným fotografiám, na ktorých 

nechýbal šťastný úsmev na tvárach detí 

i pani učiteliek. 

 

 

 

 

 

    

 

 

Natália Pašková, Natália Kotlebová, 8.A 
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                  Rozhovor s pani učiteľkou 

Mgr. Silviou Múčkovou 

V predchádzajúcom článku sme písali o tom, aký je 

1.stupeň mimoriadne dôležitý pre každé dieťa a jeho ďalší 

vzťah ku škole a k učeniu vôbec. Tento vzťah si dieťa buduje 

aj cez pani učiteľku, preto je veľmi dôležité, aká bude.  

Prečítajte si rozhovor s veľmi obľúbenou pani učiteľkou, ktorú stretneme vždy 

s milým úsmevom, a je zárukou toho, že sa deti budú do školy vždy tešiť.  
 

Čím ste chceli byť ako malá?  

Uţ ako malá som sa chcela stať učiteľkou, 

na svojom bratovi som si 

všetko cvičila, dávala som mu 

zlé známky aj jednotky 

a pochvaly, jednoducho som 

sa odmalička snaţila stať 

učiteľkou.  

 

Máte nejaký nesplnený sen? 

Mojou takou túţbou je 

plávať v mori s delfínmi. 

 

Aké je vaše obľúbené jedlo? 

Mojím obľúbeným jedlom je kapusta, knedľa 

a mäsko. 

 

Aké najzaujímavejšie jedlo ste už jedli? 

Pre mňa najzaujímavejšie bolo suši, ktorému 

som ale moc na chuť neprišla. Ale je to 

zaujímavé jedlo. Iné nezvyčajné  jedlá som 

neskúšala. 

 

Máte nejakú vec, ktorá vám pripomína 

detstvo?  

Mám doma plyšového macíka, je uţ taký 

opotrebovaný, má uţ iba jedno očko, ale mám 

ho 

a ukazovala 

som ho aj 

mojim 

dcéram. 

 

Boli ste vzorná žiačka alebo jej opak? 

Bola som celkom vzorná ţiačka, na základnej 

škole som mávala 

jednotky, potom uţ 

neskôr aj dvojky 

a trojky 

z matematiky. 

 

Pamätáte si na 

svojich učiteľov? 

Pamätám si veľmi 

dobre, moja prvácka 

pani učiteľka bola pani učiteľka 

Schweiberová a pani učiteľka Parašová a aj 

z druhého stupňa si pamätám mená všetkých 

svojich učiteľov. 

 

Aké ste mali v škole známky? 

V škole som mávala dobré známky, dá sa 

povedať, ţe výborné - sem tam nejaká 

chválitebná „dvoječka“. Keď sa pritrafila 

nejaká „troječka“, tak hlavne z matematiky. 

 

Myslíte si, že dnešné deti sú iné ako 

v minulosti?  

Áno, dnešné deti sú iné, sú viac 

benevolentnejšie, viac si dovoľujú, majú 

skoro všetko, čo od rodičov môţu mať. Česť  

výnimkám - niektoré deti si veci váţia, sú 

také pokojnejšie, vedia aj pochváliť, vedia si 

aj niečo darovať, 

váţia si, čo majú. 
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Aké iné povolanie by ste robili, ak 

by ste neboli učiteľkou? 

Ak by som nebola učiteľkou, určite 

by som robila v nejakej oblasti, 

ktorá sa zaoberá starostlivosťou 

o deti alebo o dôchodcov, skrátka  

niečo s dobročinnosťou. 

 

Aké zviera máte 

alebo chcete 

mať? 

Máme 

jorkšírského 

teriéra. Je síce 

dcérkin, ale 

momentálne je  

u mňa a teším sa 

z neho, lebo nám 

dáva lásku a teplo 

domova. 

 

Vieme, že máte vnúčatko. Budete skôr tou  

babkou, ktorá rozmaznáva alebo tou, 

ktorá poučuje? 

No myslím si, ţe budem skôr rozmaznávať. 

Uţ teraz to vidím - malá má iba tri mesiace 

a uţ sa s ňou hrajkám, 

kupujem jej hračky, aj keď 

ešte veľmi nevníma. Ale zase, 

keď bude treba, budem aj 

poučovať. 

 

Aké sú vaše záľuby? 

Momentálne tým, ţe som sa 

stala babičkou, tak 

kočíkovanie môjho vnúčaťa, 

ďalej si občas chodím 

zacvičiť pilates. Momentálne má moja mama 

zlomenú ruku, tak jej pomáham a sem-tam 

chodievam na turistiku. No a rada 

kávičkujem. 

Cestujete rada? Ktoré krajiny 

ste už navštívili? 

Cestujem celkom rada, nebola 

som však vo všetkých krajinách 

EÚ. Navštívila som 

napr. Taliansko, 

Rakúsko, 

Španielsko, Grécko a Českú 

republiku. Väčšinou to boli 

poznávacie zájazdy alebo 

dovolenky. V Grécku sa mi 

páčilo najviac.  

 

Ak by ste sa mohli stretnúť 

s nejakou známou osobnosťou 

z histórie, kto by to bol a 

prečo? 

Bola by to Mária Terézia. Bola to silná ţena, 

ktorá sa starala o deti a vedela nastoliť 

poriadok. Uţ som o nej čítala  rôzne články 

a sledovala o nej dokument.  

 

Ako si predstavujete ideálnu školu ? 

Ideálna škola by mala byť bezbariérová, 

najmä pre deti, ktoré by mali byť zahrnuté 

do tried ako integrované s pohybovým 

postihnutím . Ďalej by mala byť 

vybavená materiálne, to znamená lepšie. 

Priestory v triedach a v kabinetoch by 

mali byť väčšie. Materiálne toho máme 

dosť, ale chcelo by to ešte trochu viac 

techniky.  

 

Čo vám vždy vie zlepšiť náladu ? 

Dokáţe mi zlepšiť náladu aj detský 

úsmev. To je pre mňa 

taká odmena, keď 

dokáţem vyčariť deťom 

úsmev. Náladu mi zlepší aj 

nejaký  dobrý vtip.  

 

MINI Qviz 

hory – more   

kino – divadlo  

tenisky – lodičky   

písomky – skúšanie   

Zima – leto   

bicykel – auto  

 

Ďakujeme za rozhovor i fotografie zo súkromného 

archívu! 

Patrícia Chlebanová, 6.C; Natália Pašková, 8.A 
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Ach, tie mobily! 

 
Povedzme si úprimne – bez mobilného telefónu si dnes nevieme predstaviť ţivot. 

Ráno nás budia, sprevádzajú nás po celý deň a večer si pokojne líhame spať s telefónom 

na nočnom stolíku (resp.v rukách). Cez mobil sa učíme, komunikujeme s okolitým svetom, 

počúvame hudbu či sledujeme televíziu, fotíme, natáčame videá, robíme si poznámky, 

posielame maily, zoznamujeme sa s novými ľuďmi či nakupujeme. Áno, mobily sú 

uţitočné, len nesmieme zabúdať na to, ţe mobil je dobrý 

sluha, ale zlý pán ;-)! 

Poďme sa spolu pozrieť na históriu mobilných telefónov.  

Za štart telefónnej éry vôbec moţno povaţovať jún 

1875, kedy sa Alexandrovi Grahamovi Bellovi podarilo 

preniesť medzi dvomi 

zariadeniami zvukom vyvolaný 

elektrický signál. Vtedy ešte 

nikto netušil, čo tento vynález 

spôsobí. Svoj priekopnícky telefónny vynález si dal 

patentovať 7.3.1876. Prvý hovor sa uskutočnil medzi Bellom 

a jeho asistentom Thomasom Watsonom, z jednej 

miestnosti do druhej. V roku 1884 bol uskutočnený prvý 

ďiaľkový telefónny hovor medzi Bostonom a New Yorkom. 

Mimochodom, Bellovo zameranie na prenos hlasu výrazne ovplyvnila jeho matka, ktorá 

trpela hluchotou.  

Prvé mobilné telefóny, nazývané tieţ ako mobilné 

telefóny prvej generácie, alebo 1G, boli verejnosti 

predstavené aţ o viac ako 100 rokov potom a síce v 

roku 1983 spoločnosťou Motorola. Aby sme boli presní, 

písal sa 3. apríl roku 1983 a v meste New York uzrel 

svetlo sveta prvý mobilný telefón na svete, ktorý 

poznáme pod názvom Motorola DynaTAC. Išlo o veľké, 

ťaţké a drahé zariadenie. Motorolu DynaTAC 8000x ste 

nabíjali desať hodín a následne ste si mohli uţívať 30 minút nepretrţitého hlasového 

hovoru. Stačilo by vám to ? Mimochodom, mobil váţil 794 gramov a jeho cena bola 

obrovská – takmer 4000 dolárov. Toľko naozaj malé nahliadnutie do histórie telefónov.  

 Odvtedy sa mobilná technológia vyvíja raketovou rýchlosťou a dnes uţ máme na 

trhu telefóny štvrtej generácie  4G a čoskoro prídu na trh mobilné telefóny 5G. 

S postupujúcim pokrokom však prichádzajú aj negatívne stránky mobilnej technológie, 
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ako je napríklad zanedbávanie školských povinností (lebo sme radšej na mobile), bolesti 

hlavy (lebo máme mobil v noci pri hlave), nespavosť (lebo sa radšej hráme na mobile) 

a čoraz narastajúca závislosť. Ak sa na časté 

pouţívanie  mobilných  telefónov pozrieme 

z lekárskeho hľadiska, naša chrbtica dostáva 

teda riadne zabrať. Časté ohýbanie krku vedie aj 

k bolestiam krčnej chrbtice, podporných väzov, 

šliach, skráteniu krčného svalstva a – milé 

dievčatá – aj k tvorbe vrások. A keď uţ máme 

mať nejaké vrásky, nech sú radšej od smiechu 

s priateľmi či rodinou neţ od pouţívania mobilov! 

Závislosť od mobilných telefónov sa šíri ako vírus! Potvrdili to najnovšie výskumy, podľa 

ktorých priemerný uţívateľ kontroluje svoj mobil aţ 150-krát za deň. Strach zo ţivota 

bez malého aparátu dostal názov nomofóbia. Trpíte ňou aj vy? Prinášame vám krátky 

test, ktorý vám napovie, či so závislosťou na mobile začínate bojovať aj vy. Odpovedzte 

si na nasledujúce výroky „áno" alebo „nie". Ak ste minimálne šesťkrát odpovedali „áno", 

ide uţ o závislosť. Test zostavil psychológ Mark Griffiths. 

 

Môj mobil je najdôležitejšia vec v mojom živote. 

Už som sa dostal/a do konfliktu s mojou rodinou či priateľmi kvôli používaniu mobilu. 

Mobil mi často berie pozornosť od povinností. 

Trávim takmer viac času na smartfóne ako pri inej činnosti. 

Aktivity na mobile mi vedia zlepšiť náladu. 

Denne strávim na mobile viac času ako pred rokmi. 

Ak nemôžem použiť svoj smartfón, cítim sa nahnevane a náladovo. 

Často mám silnú potrebu siahnuť po mobile. 

Ak sa pokúsim obmedziť používanie mobilu, nepodarí sa mi to. 

Už som niekedy klamal/a o tom, ako veľa času na ňom trávim. 

 

Bez ohľadu na to, ako ste v teste obstáli, všetkým by 

nám zrejme prospelo pár dní bez technológií. Profesor 

Griffiths varuje, ţe mobilné telefóny nám zasahujú 

nielen do medziľudských vzťahov, ale majú negatívny 

vplyv aj na našu pamäť. Nemusíte sa týrať a mobil na 

týţdeň vypnúť. Stačí, ak jeho pouţívanie začnete viac 

obmedzovať, pokúsite sa natiahnuť čas medzi jeho pouţívaním, nájdete si iné aktivity 

(ideálne na čerstvom vzduchu) a kúpite si klasický budík či hodinky, aby ste sa vo 

všetkom nespoliehali len na mobilný telefón. Tak čo, skúsite to ;-)??? 

Znova opakujeme vetu z úvodu tohto článku: „Mobil je dobrý sluha, ale zlý pán!“ 

Nina Melicháreková, Natália Závodná, 7.B 
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Anketa   
 V súvislosti s článkom o mobilných telefónoch sme oslovili aj vás, našich 

spoluţiakov a poloţili sme vám pár zvedavých otázok.  

 

                                                 

 

 

 

 

Bibiana Barišová, 3.B 

Aký máš mobilný telefón?  

iPhone 7 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

Asi tak 2 hodiny. 

Vieš, koľko má mobil 

približne rokov? 

Nie. 

Vieš si predstaviť svoj 

život bez mobilu? 

Áno. 

 

Dominik Jakubík, 3.B 

Aký máš mobilný telefón?  

Lenovo VIBE C 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

Asi 1 hodinu. 

Vieš, koľko má mobil 

približne rokov? 

Netuším. 

Vieš si predstaviť svoj život 

bez mobilu? 

NIKDY! 

 

Natália Bakošová, 5.A 

Aký máš mobilný telefón?  

iPhone 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

Veľmi málo, moţno 10 minút. 

Vieš, koľko má mobil 

približne rokov? 

Nie, netuším. 

Vieš si predstaviť svoj život 

bez mobilu? 

Áno, viem. 

 

Juraj Ondruš, 5.B 

Aký máš mobilný telefón?  

Huawei Y5 II. 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

1 – 2 hodiny denne, viac nie. 

Kedy si dostal svoj 1.mobil? 

Asi v 8 rokoch a bol to HTC. 

Vieš si predstaviť svoj život 

bez mobilu? 

Asi hej, robil by som iné 

aktivity. 

 

Ivana Pristašová, 8.C 

Aký máš obilný telefón?  

iPhone 5S 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

Dohromady asi 4 hodiny, píšem 

si cez facebook. 

Kedy si dostala svoj 1.mobil? 

Asi v 7 rokoch a bol to LG.  

Vieš si predstaviť svoj život 

bez mobilu? 

No naveky určite nie! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ariton Sela, 7.A 

Aký máš mobilný telefón?  

Mám LG. 

Koľko času denne tráviš na 

mobile? 

Takmer ţiaden čas. 

Vieš, koľko má mobil 

približne rokov? 

To som ešte nebol na svete. 

Vieš si predstaviť svoj život 

bez mobilu? 

Áno, veď hrám futbal. 

 
 

 

 

 

 

 

Natália Závodná, Nina Melicháreková, 7.B 
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4.oddelenie – Dopravná výchova hrou 

V priebehu dvoch týţdňov deti 4.oddelenia ŠKD 

usilovne projektovali, vytvárali a  s fantáziou 

spracovávali svoje projekty zamerané na dopravnú 

činnosť. 

V dohodnutý deň predstavili skupiny detí svoje 

modely dopravy a dopravných situácií. Vysvetlili 

všetkým prítomným výhody a moţnosti vyuţitia pri 

pohybe s dopravnými prostriedkami. Záverečným 

hlasovaním si deti vybrali najlepší projekt. Radosť z tejto práce mali všetci a následne si 

svoje diela vyskúšali aj v praxi, s autíčkami. 

 

 

3.oddelenie - Osmijanko 

V októbri Verejná kniţnica M.Rešetku v Trenčíne 

 usporiadala tematickú výstavu „Osmijankova literárna 

záhrada“, ktorej cieľom bolo motivovať deti k 

rozhovorom a tvorivým aktivitám v školách a rodinách a 

posmeľovať ich, aby rozprávali o záţitkoch z čítania. 

Tety knihovníčky Mgr. Dominika Minářová a Helena 

Kadličková pripravili deťom z 3.oddelenia bohatý 

program plný záţitkov.  

 

 

6.a 7.oddelnie – Hallowenska  párty 

Čas strašidiel a duchov neobišiel ani 6. a 7. Oddelenie, a preto sme usporiadali 27.10. 

čertovsky dobrú halloween párty. A ţe bola 

táto párty naozaj čertovsky dobrá, potvrdzujú 

aj strašidelné masky, v ktorých sa nám 

predviedli nielen ţiaci, ale aj vychovávatelia. 

Okrem bosoriek nechýbali ani upírske kostýmy, 

kostlivci  či drakulovia. Počas celej párty nás 

sprevádzala tanečná hudba, tance, súťaţe 

a pochopiteľne skvelé občerstvenie, za ktoré ďakujeme predovšetkým rodičom ţiakov. 

Veríme, ţe o rok opäť oprášime skvelé kostýmy a stretneme sa opäť  na BU-BU-BU 

párty. 
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1.,2.a 4.oddelenie - Vianočné tvorivé dielne 

Vianočné vystúpenie sme tento rok pripravili trochu netradične, a to v spojení s tvorivou 

aktivitou rodičov a detí. Po vystúpení detí  pripraveným 

programom, si rodičia pripravili pomôcky 

a pustili sa do diela za pomoci svojich detí. 

Piatok, 8. decembra 2017 sme 

pravdepodobne vytvorili rekord hodný zápisu 

do Guinessovej knihy rekordov, keď pribliţne 

180 – 200 účastníkov tvorilo svoje dielo – 

vianočný adventný veniec. Zapotili sa všetci, 

aj vychovávateľky Tvrdoňová, Duţeková, 

Stanislavová, pri pomoci a zabezpečovaní 

celej akcie. 

Prítomní si  mohli pochutnať na doma upečených koláčoch a chutnom punči. Pri tejto 

činnosti nám hrala príjemná vianočná hudba. 

 

3.,5.,6.,7. a 8. oddelenie – Vianočná besiedka 

Tak sme sa Vám na Vianoce naučili piesne, tance. Vianočný 

čas nastáva a besiedka uţ začala. Scénky, hudba 

zvestovali, čo nás v klube naučili. Do programu bohatého 

zapojili malého aj veľkého. Prváci aj druháci, tretiaci aj 

štvrtáci striedali sa na pľaci. Spievali 

aj veršovali, mikrofón si podávali.  Kaţdý prispel, ako 

vedel, nikto tuná nesedel. Zborovo sme začínali, zborovo 

sme končili. Keď sme sa Vám rozlúčili,  potleskom nás 

odmenili.  Po prázdninách v školskom klube nacvičíme niečo nové.   

 

6.oddelenie – Malí kuchári 

Kým sa v piatok 19.1. prváci ešte učili, tretiaci si odskočili do cvičnej kuchynky upiecť 

pár dobrôt a priučiť sa novým veciam. Učili sa nielen kombinovať chute a potraviny, ale 

aj spolupracovať a uvedomiť si, ţe po kaţdom 

experimente v kuchyni je potrebné si po sebe 

vedieť upratať. Z lístkového cesta piekli 

tretiaci na dva spôsoby a to na spôsob sladký, 

kde napiekli hniezda s čokoládovou náplňou 

a na spôsob slaný, kde piekli pizzových 

slimákov. Veríme, ţe tím čo mohli ochutnať 

chutilo a ţe terajších prvákov, táto zaujímavá 

skúsenosť počká taktieţ v neskoršom ročníku.  
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Máloktorá osobnosť slovenských 

dejín priťahovala a do dnešných čias 

priťahuje takú veľkú pozornosť, ako 

terchovský rodák Juraj Jánošík. 

 „Zbojnícky kapitán“ z prvých rokov 18. 

storočia sa stal v neskoršom období 

synonymom boja proti nespravodlivosti a 

ľudskému útlaku.  

Na základe zápisu farára Michala 

Smutka vo varínskej matrike môţeme 

usudzovať, ţe Juraj Jánošík sa narodil 

niekedy pred 25. januárom 1688. Pátrať 

však po presnom dátume jeho narodenia 

je také márne, ako hľadať 

Jánošíkov hrob. V kaţdom 

prípade sme si práve 

pripomenuli 330.výročie jeho 

narodenia. 

O Jánošíkovej 

mladosti sa nevie prakticky 

nič. Na scénu vstupuje aţ 

ako vojak v 

armáde Františka II. 

Rákociho, ktorý viedol 

posledné zo série protihabsburských 

povstaní. Nevedno, či sa k Rákociovcom 

pridal dobrovoľne, alebo ho naverbovali. 

Pravdepodobne po prehratej bitke pri 

Trenčíne v roku 1708 sa 20-ročný 

Jánošík vrátil do 

Terchovej, ale po 

krátkom čase sa zase 

ocitol v armáde, 

tentoraz v cisárskej. Stráţil na zámku v 

Bytči a práve tam sa spoznal so 

zbojníkom Uhorčíkom. Jánošík sa 

zrejme stal spojkou medzi zbojníkom a 

jeho druţinou. Uhorčíkovi sa neskôr 

podarilo ujsť.  

Bytču zasiahla v roku 1710 

morová epidémia. V tom roku bola aj 

slabá úroda, takţe sa ťaţko zháňala 

potrava aj pre bytčiansku posádku. 

Moţno aj preto sa Jánošík v novembri 

rovnakého roka dostal z armády späť do 

rodiska. 

Netrvalo dlho a Jánošík sa stretol s 

Uhorčíkom, ktorý sa v zime zdrţiaval na 

samote pri Veľkom Rovnom na Kysuciach. 

A v septembri 1711 sa 

Jánošík zúčastnil na 

prvej lúpeţnej výprave. 

Pravdepodobne okolo 15. 

septembra Uhorčíkova 

druţina olúpila 

ţidovských kupcov vo 

Vsetíne na Morave.  

Uhorčík potom zo 

skupiny odišiel a usadil 

sa pod menom Martin Mravec v 

Malohonte (v Klenovci pri Hnúšti), ktorý 

je od Terchovej vzdialený zhruba 150 

kilometrov vzdušnou čiarou. Jánošík v 

lúpení pokračoval. A to aţ do jesene 

1712.   

Juraj JÁNOŠÍK 

https://www.aktuality.sk/clanok/402524/pred-410-rokmi-zomrel-muz-ktory-vtiahol-slovakov-do-storocia-vojen/
https://www.aktuality.sk/clanok/402524/pred-410-rokmi-zomrel-muz-ktory-vtiahol-slovakov-do-storocia-vojen/
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Natália Pašková, Katarína Blašková, 8.A 

V októbri 1712 Jánošíka aj Uhorčíka 

chytili a uväznili v kaštieli v Hrachove 

neďaleko Rimavskej 

Soboty. Moţno išlo len 

o náhodu, keď cisárske 

oddiely zasahovali proti 

posledným 

zvyškom Rákociho vojsk 

roztrúsených po lesoch. 

Vďaka úplatkom 

(oštiepky a 

líščie koţušiny) a Uhorčíkovým 

známostiam sa po pár dňoch dostali na 

slobodu. 

Jánošík vzápätí zamieril na Liptov 

a s druhmi ozbíjali medzi Východnou a 

Vaţcom barónku Schardonovú, ţenu 

cisárskeho dôstojníka. To bol s vysokou 

pravdepodobnosťou pomyselný hrach, 

vysypaný pod Jánošíkove nohy. Podľa 

povestí sa na ňom pošmykol a chytili ho 

pandúri. 

V skutočnosti vedenie liptovskej 

ţupy reagovalo na prepadnutie grófky, 

ktorej museli zaplatiť odškodné. Do 

Malohontu sa vybralo asi 30 drábov. V 

Uhorčíkovom dome na prelome januára a 

februára 1713 Jánošíka aj jeho 

spolubojovníka 

chytili a 

odviezli do 

Liptovského 

Mikuláša. 

V Mikuláši po 

krutom 

vypočúvaní a 

súde Jánošíka popravili obesením na hák 

za rebro.  Stalo sa tak 17. alebo 18. 

marca 1713. 

Popravili aj Uhorčíka, a to 21. 

apríla 1713 lámaním v kolese. Práve pri 

jeho vypočúvaní sa 

objavili informácie 

naznačujúce, ţe 

Jánošík mohol časť 

lupu odkladať pre 

vojakov, ktorí by 

sa zapojili do 

ďalšieho 

protihabsburského 

povstania. Zo samotného Jánošíka však k 

tejto téme nič konkrétnejšie nevypáčili. 

Hoci Jánošík zomrel, medzi 

jednoduchými ľuďmi, pre ktorých sa 

zbojníci stali symbolom odporu voči 

vrchnosti, jeho meno ţilo naďalej. Uţ 

krátko po smrti začala rásť 

jánošíkovská legenda, 

legenda o odváţnom 

zbojníkovi, čo „rovnal svet“, 

ktorý „bohatým bral 

a chudobným dával“. Ľudová 

fantázia ho obdarila priam 

rozprávkovými vlastnosťami, 

zázračnou silou, 

neobyčajnou rozvahou 

a odváţnymi činmi. Stal sa hrdinom 

mnohých ľudových piesní a povestí. 

Legenda sa ešte viac rozšírila vďaka 

štúrovcom.  Spomedzi básnikov vynikli 

skladby Janka Kráľa, Sama Chalupku 

a najmä Jána Bottu: Smrť Jánošíkova. 

Osudy Juraja Jánošíka, jeho druhov 

i ďalších zbojníckych druţín sa stali 

obľúbeným námetom slovesného, 

hudobného a výtvarného ľudového 

umenia. 
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A čo vy? Počuli ste o Jánšíkovi? Spýtali sme vás v krátkej ankete. 

 

 

 

 

Tamara Balajová, 8.C 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Slovenský zbojník, ktorý 

chudobným bral a bohatým dával. 

Kde sa narodil? 

Niekde na strednom Slovensku. 

Ako zomrel? 

Na hák ho obesili za bok. 

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

700.výročie. 

            

Marika Hrnčáriká, 6.C 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Bol to zbojník. 

Kde sa narodil? 

Narodil sa pri Poprade. 

Ako zomrel? 

Zomrel na zápal slepého čreva. 

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

Asi 100.výročie. 

    

 

Michal Hučín,4.D 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Drevorubač, ktorý robil samú 

neplechu.  

Kde sa narodil? 

V Trenčíne. 

Ako zomrel? 

Obesil sa. 

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

100. výročie. 

      

Marián Chorvát, 8.C 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Bol to slovenský hrdina, ktorý 

bohatým bral a chudobným dával. 

Kde sa narodil? 

Netuším, niekde na Slovensku. 

Ako zomrel? 

Zavesený na kríţ, či vlastne na 

hák. 

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

400. výročie. 

 

 

Jakub Panák, 5.B 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Juraj Jánošík bol zbojník. 

Chudobným dával a bohatých 

okrádal. 

Kde sa narodil? 

Tak to neviem, ale dedko mi raz 

rozprával. Asi v Terchovej. 

Ako zomrel? 

Popravili ho. Zdá sa mi, ţe ho 

obesili.  

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

100. výročie a moţno aj viac. 

        

 

Vanda Marcinková, 9.B 

Kto to boj Juraj Jánošík? 

Zbojník, ktorý bohatým bral 

a chudobným dával. 

Kde sa narodil? 

V Terchovej. 

Ako zomrel? 

Zavesili ho za rebro. 

Koľké výročie narodenia sme si 

práve pripomenuli? 

360. 

 

 

Natália Pašková, Natália Kotlebová, 8.A 
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Vlastná tvorba  

 Skúšali ste niekedy napísať báseň? Myslím, že každý to už niekedy skúsil. Ak to 

nebolo dobrovoľne, bolo to určite v rámci nejakého predmetu v škole. Prinášame vám básne, 

ktoré napísali súrodenci Grúlikovci z 9.A triedy práve na hodinách slovenského jazyka 

a literatúry, pričom dostali jediné zadanie: zemiak. 

Patrik Grúlik, 9.A - Nechcem byť zemiak 

Byť zemiakom je naozaj ťaţké! 

Najskôr leţať hodinu v nejakej taške, 

potom ťa zasypú hlinou v riadku 

a to máš byť akoţe v poriadku? 

 

Smerom nahor ti začnú rásť zelené vlasy, 

to si uţ nemohol dostať lepšiu farbu asi. 

Húţevnatú listnatú byľ nad hlinou máš, 

ani sám nevieš, aké zvieratá v nej chováš. 

 

Zospodu ti začnú rásť biele klíčky 

ako chápadla malej chobotničky. 

Hnedá šupka - to je tvoja pokoţka, 

krajšia farba ako tmavomodrá rohoţka. 

 

Ţltý si z vnútra ako púpava, 

moţno raz nakŕmiš kozu alebo somára. 

Zrazu strašný hluk, hrôza veľká, 

mala by to natáčať aj nejaká telka. 

 

Po chvíli je potom...celá roľa, 

uţ nepočuješ hlukot toho traktora. 

Pozeráš okolo, vidíš celé pole, 

zemiakov tam leţí celé more. 

 

Nastrúhaný v plachte alebo uvarený 

v polievke 

ţiadny zemiak svoju budúcnosť nevie. 

Šupka ošúpaná, nedohodol si sa, ţiadny mier, 

dnes uţ pôjdeš ţltý na tanier. 

 

Kristína Grúliková, 9.A - Zemiak 

Zemiak veľký, maličký, 

poskakuje z debničky. 

Do hliny sa schovať chystá, 

by rodinka bola istá. 

Oblečený v hnedom plášti, 

rozdelený na dve časti. 

 

V jednej časti dlhé hľuzy, 

skrývajú sa v perine. 

Vyzerajú ako fúzy, 

ktoré klíčia v zemine. 

 

V druhej časti očkom ţmurká, 

na slniečko, vtáčiky,  

ţe by uţ aj prišla búrka, 

šepká klíčok z burinky. 

 

Dáţdik tíško poletuje, 

kropí klíčok v zemine. 

Zemiak sa uţ v zemi dusí, 

daj motyku mamine. 

 

 

 

Z klíčka lístok vykukuje, 

usmieva sa zo zeme. 

Druhý, tretí, ďalší rastie, 

zakryte nám korene. 

 

S motykou  uţ mama hrnie, 

k byľkám čiernu zeminu. 

By zemiačky skoro mali, 

opäť  veľkú rodinu. 

 

Zemiačik uţ sladko spinká, 

obţiera ho mandolínka. 

Mandolínka guľatá, 

uţ poriadne preţratá. 

 

Zemiak - obor v svojom kopci, 

aj detičky - jeho drobci. 

Pýtajú sa do pivnice, 

roztrhli si nohavice. 

 

Šup, tam rýchlo do vodičky, 

zavoláme na detičky. 

Hrášok, zemiak, kaleráb, 

budú mocné ako chlap. 

Lebo majú vitamíny, 

lepšie ako medicíny. 

Natália Závodná, Nina Melicháreková, 7.B 
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Výtvarné práce 
 

V dnešnom čísle nášho časopisu sme sa zamerali na práce, ktoré boli zaslané do 

2.ročníka  výtvarnej súťaţe Petrohrad očami detí. Poslaním súťaţe je upriamiť 

pozornosť súťaţiacich na Petrohrad ako na mesto celosvetového  významu, ktoré je 

jedným z najkrajších miest na svete  označované aj ako Benátky severu. Mesto zaloţil 

Peter I. v roku 1703 a jeho historické jadro mesta patrí do zoznamu Svetového 

dedičstva UNESCO. 

 

                
           Ema CAPÁKOVÁ, 8.C                                 Tamara BALAJOVÁ, 8.C 

 

 

   
                Martin RENDEKOVÁ, 8.A                            Michaela ŠVANČÁRKOVÁ, 8.A 
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             Veronika BAKOŠOVÁ, 9.A                 Simona ŠENKERÍKOVÁ, 8.C 

 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

              Martina PECHÁČKOVÁ, 9.B                                   Natália BAKOŠOVÁ, 5.A                             

 

 

 

 

 

     

                                                             

 

 

 

 

 

         

         Patrícia KUDLIČKOVÁ, 8.A                                 Ema BEŇOVSKÁ, 8.C 

Katarína Dovinová, 9.C 
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Zabavte sa 
 

Nájdi rozdiely 

 
 

Nájdi medzi sovami mačku 

 
 

Nájdi cestu kohútika k sliepočke 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Patrícia Chlebanová, 6.C 
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Zasmejte sa 

 

Učiteľka napísala Mórickovi do ţiackej 

kniţky poznámku: ,,Váš syn nič nevie.“ 

Otec odpísal: ,,Práve preto ho posielame 

do školy.“ 

 

Príde mierne opitý muţ domov, a vidí 

svokru pred dverami zametať, pýta sa 

jej: ,,Zametáš alebo si priletela.“  

 

Chváli sa spisovateľ: ,,Pred desiatimi 

rokmi som napísal takú dobrú 

detektívku, ţe dodnes neviem, kto je 

vrah.“ 

 

- Keď som bol mladý, istá krásna 

dievčina riskovala kvôli mne ţivot, chváli 

sa starší muţ svojmu priateľovi.  

- A to ťa tak strašne ľúbila? 

- Vyhlásila, ţe radšej skočí do Dunaja, 

akoby sa mala za mňa vydať. 

 

- Prečo nemôţe slimák beţať rýchlo?  

- Lebo by mu viali oči. 

 

- Mami, v škole som zase prepadol..... 

- A koho, Joţko? 

 

Pani Veselá sa chystá do kúpeľov. 

Desaťročný Miško ju varuje: 

- Mala by si zostať doma. Otec so 

strýkom sa chcú biť. 

- A na to si ako prišiel? 

- Hovorili, ţe len čo odídeš, dajú si do 

nosa. 

 

Prídu slovenskí turisti do nemeckého 

kaderníctva. Slovák hovorí: 

- Dobrý deň! Ostriháte nás? 

- Was??? 

- Hej, mňa aj môjho švagra. 

 

Mladomanţelia vychádzajú z kostola 

a okolo prechádzajú dvaja pubertiaci. 

Jeden povie: 

- Vystrašíme ich? 

- Dobre, - súhlasí druhý. 

- Ahoj, oci! – zvolali obaja naraz na 

ţenícha. 

- Mami, uţ môţem nosiť podprsenku, 

keď mám 15 rokov? 

- Števo, nehnevaj ma! Samozrejme, ţe 

nie! 

 

 Modlitba dieťaťa: „Pane Boţe, prosím 

ťa, vkladaj vitamíny do zákuskov, 

cukríkov a čokolády a nie do špenátu 

a mrkvy!“ 

 

Malý Jurko hovorí pani učiteľke: 

- Viete, ja mám veľmi dobrú mamičku, 

ale keď na mňa zakričí, začnú upratovať 

aj deti u susedov. 

 

 

 

Patrícia Chlebanová, 6.C 


